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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

W mijaj¹cym miesi¹cu, lipcu br., podró¿ni z okolic Radomia zwrócili siê do mnie o interwencjê parla-
mentarn¹ w sprawie wszystkich poci¹gów odje¿d¿aj¹cych ze stacji Radom, które s¹ niewidoczne w in-
ternetowym rozk³adzie jazdy.

Chcia³bym siê tutaj odnieœæ na przyk³ad do poci¹gu Kolei Mazowieckich, jaki odje¿d¿a z Radomia do
Warszawy Zachodniej o godz. 15.27, a który nie jest widoczny w rozk³adzie jazdy zamieszczonym na
stronie internetowej. Po osobistym sprawdzeniu w internecie na powy¿szej stronie okaza³o siê, ¿e rze-
czywiœcie nie ma poci¹gu odje¿d¿aj¹cego z Radomia do Warszawy o godz. 15.27. Nastêpnie po wykona-
niu telefonu na informacjê kolejow¹ Kolei Mazowieckich (tel. 22 473 79 00) okaza³o siê, ¿e taki poci¹g
kursuje. Po wykonaniu telefonu na informacjê kolejow¹ PKP (tel. 22 194 36) dowiedzia³em siê, ¿e taki
poci¹g nie kursuje.

Postanowi³em zatem osobiœcie siê udaæ na Dworzec PKP w Radomiu i sprawdziæ, czy poci¹g kursuje.
Okaza³o siê, ¿e kursuje, gdy¿ taki poci¹g faktycznie odje¿d¿a z Radomia, a informacje s¹ zamieszczone
w gablotach na dworcu i peronach. Opisana sytuacja w czasie wzmo¿onych podró¿y w okresie wakacyj-
nym jest ¿enuj¹ca, gdy¿ w zale¿noœci od przypadku podró¿ny mo¿e skorzystaæ z tego po³¹czenia lub nie.
Jeœli pasa¿er opiera³by siê na internetowym rozk³adzie jazdy, to nie pojedzie tym poci¹giem. Jeœli za-
dzwoni na infoliniê Kolei Mazowieckich, to pojedzie, ale najwiêksze prawdopodobieñstwo jest takie, ¿e
zadzwoni na ogólnodostêpn¹ infoliniê PKP i zostanie mu udzielona informacja, ¿e taki poci¹g nie kursu-
je. Jeœli uda siê na Dworzec PKP Radom i sprawdzi na ¿ó³tej tablicy – rozk³adzie jazdy, to bêdzie móg³ po-
jechaæ poci¹giem do Warszawy o godz. 15.27.

Mo¿na powiedzieæ, ¿e opisana sytuacja nadaje siê do scenariusza komediowego, ale nie jest to mi³a
rzeczywistoœæ dla podró¿nego – klienta PKP, szczególnie w okresie podró¿y wakacyjnych.

W zwi¹zku z powy¿szym proszê o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Jak to mo¿liwe, ¿e informacja o poci¹gach nie jest to¿sama na stronie internetowej, w informacji

telefonicznej i na tablicach na peronach?
2. Dlaczego informacje s¹ rozbie¿ne i utrudniaj¹ podró¿nym wyjazd z Radomia w godzinach popo³u-

dniowych?
3. Czy w tak prostej sprawie wymagana jest a¿ interwencja senatorska, aby spó³ki kolejowe rzetelnie

i solidnie wykonywa³y swoje obowi¹zki?
4. Dlaczego pasa¿erowie, klienci PKP, nie maj¹ solidnej informacji o kursowaniu poci¹gów?
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